

THE BRIDGE Sustainable Finance Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT / OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - March 2025/Mars 2025

(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

Over the past few weeks, all eyes have been on the EU Omnibus and, on February 26, the extent of the simplification to the CSRD, CSDDD, and other sustainability regulations was finally brought to light. The results are a bit of a mixed bag. On one hand, there are significant reductions that will impede investor ability to access accurate and material information for their portfolio holdings. These include a massive reduction in the scope of companies the CSRD applies to, fewer mandatory disclosures, removal of requirements for transition plan implementation, significantly narrowed requirements for due diligence and reporting in value chains, delayed timelines, and more flexible penalties. However, one thing we cannot overlook for its symbolic importance is the fact that **double materiality was preserved**.

So what should we take from all of this? While it can be disheartening to see things rolled back, it is also legitimate and necessary to simplify based on lessons learned and ensure regulations are fit for purpose. The key is to strike the right balance. There is no denying that the watering down of these EU regulations will mean less transparent, comparable information for investors to make decisions with and to base stewardship activities on. In addition, without a basis for strong due diligence, there will be increased risk in supply chains which will increase portfolio risk at a time when uncertainty and volatility are on the rise. However, investors will continue to consider social and environmental impacts in investment processes no matter where the political winds blow. It is simply good business and protects long-term value. Ultimately, competitiveness and sustainability are not at odds, rather they are two sides of the same coin when we take the long-term view and factor in the systemic challenges our society is facing. Let's hope policymakers around the world are taking in the full picture as well.

Kali Taylor

Managing Director, SFG

INTERVIEW OF THE MONTH: DOMINIC HOFSTETTER



"Transformation is typically the result of a great many things happening within a system, including new technologies, business models, policies, regulations, educational models, and social norms; and all of these have different financing needs. This is where systemic investing makes a unique contribution, [it enables] what's needed from a finance perspective to transform systems—i.e. coordinating different kinds of capital from different sources... in a highly strategic manner."

Discover our exclusive interview with Dominic Hofstetter, Executive Director of the TransCap Initiative, as he shares his vision on systemic investing and its crucial role in transforming economic and financial systems. He discusses key lessons from prototypes in Switzerland, the impact of global political dynamics on sustainable investment, and the changes needed to rethink our approach to finance. Read the full interview [here](#).

WHAT'S HAPPENING AT SFG?

Last Call for Mentors: GIIA Mentorship Program

Sustainable Finance Geneva (SFG) and the Geneva Impact Investing Association (GIIA) have joined forces to empower the next generation of sustainable finance professionals. This program will provide an opportunity for students to learn from experienced sustainable finance professionals and build their skills and knowledge. SFG is calling on its members and community to participate in this unique program as mentors. **We are in strong need of mentors as we have 20 students who have applied and do not yet have a pairing. Please [apply here](#) by March 7.**

LAST CALL FOR MENTORS



Yi Shi - Portfolio Manager & Engagement Specialist at Pictet Asset Management

I had the pleasure of paying it forward to a highly motivated student from GIIA. Together, we navigated her career aspirations in the social impact space while finding the courage to dream big, plan well, and act fast.



Jérôme Eshbach, Head of Sustainable Solutions at BNP Paribas

It was truly a thrilling experience sharing insights with a student passionate about sustainable finance. Both the mentee and the mentor benefit from such an exchange.



Arthur Dessaix, Investment Manager at CPEG

It was a pleasure to participate in the Mentorship Program. It was nice to meet motivated students passionate about responsible investing and to offer guidance for their future careers.

DEADLINE: MARCH 7

Spring 2025 Meet & Connect

Thursday, March 20, 2025 | 18:00 - 20:00 | La Distillerie Bar | Bd Carl-Vogt 77

Let's celebrate the arrival of warmer days by exchanging ideas and insights. Whether you're passionate about sustainable finance, looking to expand your

professional circle, or just eager to reconnect with like-minded individuals, this is the perfect occasion. [Register here](#)

Solution Visit - neustark

Tuesday, April 01, 2025 | 14:30 - 18:00 | Gland

neustark is revolutionizing the construction industry by transforming demolished concrete into a sustainable carbon sink. Their technology mineralizes CO₂ into recycled concrete aggregates, and they have permanently captured over 3'327 tonnes of CO₂ to date. SFG has partnered with neustark to take members to see a real-world climate solution in action. [Register here](#) (Members-only, max 10 participants)

FOR YOUR RADAR

BB2025 : Opening of Application for Action Events

Until Wednesday , April 2nd, 2025 | Geneva

Applications are now open for the **Action Events** at **Building Bridges 2025**, taking place from September 30 to October 2 in Geneva. Proposals must focus on sustainable finance or financing the SDGs, align with Building Bridges' mission, appeal to diverse sectors, and remain open to all participants. Organisations from finance, business, non-profits, government, and academia worldwide are encouraged to apply. Learn more and apply [here!](#)

Sustainable Investment Forum Europe 2025

Tuesday, April 29th, 2025 | Pullman Montparnasse, Paris

The 8th annual [Sustainable Investment Forum Europe](#) is set to return this year in partnership with UNEP FI. If you are an Institutional Investor you qualify for a free ticket and can [apply here](#). Sustainable Finance Geneva is also delighted to have a **25% Institutional Partner discount** for our members, access your discount codes in the [SFG community platform](#). Secure your pass today to connect with 400 financial executives, investors, and policymakers to address pressing challenges—economic uncertainty, inflation, and geopolitical tensions—through actionable insights and strategic frameworks.

Swiss Climate Reporting Forum 2025

Wednesday, May 14th, 2025 | SIX ConventionPoint, Zürich

The [Swiss Climate Reporting Forum](#), organized by GreenBuzz, Celsius Pro, and Pelt8, now in its 3rd edition, leads the conversation in Switzerland and beyond on climate reporting and business transition. The Forum brings together experts to show how companies can leverage reporting to gain a competitive edge. Sustainable Finance Geneva is pleased to offer its members a 15% discount as an Institutional Partner for the forum. Access your discount code in the [SFG community platform](#) and [register here](#).

OUR NEW COMMUNITY PLATFORM: GLUE UP

There has never been a better time to [be a member of SFG](#). Last week, we were proud to launch our new, interactive community platform - GlueUp. This all-in-one system has a range of features including:

- **Community & Networking:** Browse the directory and connect with fellow sustainable finance professionals to expand your network.
- **Engagement & Communication:** Share insights and resources with the community, join discussions, and manage the information you receive from SFG.
- **Events & Resources:** Register for upcoming events, explore material from past sessions, and enjoy special discounts on partner events.

Join our [webinar this afternoon](#) to learn more.

SUSTAINABLE FINANCE NEWS

• **Most US CFOs to Maintain or Increase Sustainability Investments**

A BDO survey of 500 CFOs in the United States finds that despite a less favorable political climate for ESG, corporate sustainability plans remain strong. 44% of CFOs plan to increase investments—twice as many as those reducing them—while 33% foresee no change. Many see sustainability as a driver of innovation, business growth, and financial resilience. [ESG Today](#).

• **Presentation of the "Omnibus" Directive**

On February 26, 2025, the European Commission introduced two legislative packages, known as "Omnibus," aimed at simplifying certain EU regulations to enhance business competitiveness. These proposals include easing sustainability reporting obligations (CSRD), simplifying due diligence requirements (CS3D), and adjusting the Carbon Border Adjustment Mechanism. The goal is to reduce administrative burdens on businesses, particularly SMEs,

while maintaining the EU's climate and social commitments. [Link to the press release.](#)

VERSION FRANÇAISE

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

Chère communauté,

Ces dernières semaines, tous les regards étaient tournés vers la réglementation Omnibus de l'UE. C'est finalement le 26 février que l'ampleur de la simplification des réglementations CSRD, CSDDD et autres normes de durabilité a enfin été révélée. Les résultats sont mitigés: D'importantes réductions vont limiter la capacité des investisseurs à accéder à des informations pertinentes sur leurs participations. Parmi ces réductions figurent une diminution massive du champ d'application de la CSRD, une réduction du nombre de déclarations obligatoires, la suppression des exigences relatives à la mise en œuvre des plans de transition, un rétrécissement significatif des obligations de due diligence raisonnable et de reporting sur les chaînes de valeur, des délais prolongés et des sanctions plus flexibles. Toutefois, un élément d'une importance symbolique ne doit pas être négligé : **le principe de double matérialité a été préservé.**

Que devons-nous en retenir ? Bien qu'il soit décourageant de voir ces réglementations assouplies, il est également légitime et nécessaire de les simplifier sur la base des enseignements tirés et de veiller à ce qu'elles soient adaptées à leur objectif. L'enjeu est de trouver le bon équilibre. Il est indéniable que cet allègement des réglementations européennes entraînera une diminution de la transparence et de la comparabilité des informations à disposition des investisseurs pour prendre des décisions et orienter leurs actions d'engagement. De plus, sans une base pour une due diligence robuste, les risques dans les chaînes d'approvisionnement augmenteront, accroissant les risques pour les portefeuilles alors que l'incertitude et la volatilité sont déjà en hausse. Néanmoins, il est clair que les investisseurs continueront à prendre en compte les impacts sociaux et environnementaux dans leurs processus d'investissement, quelle que soit la direction des vents politiques. Il s'agit simplement d'une question de bonne gestion et de protection de la valeur à long terme. En fin de compte, compétitivité et durabilité ne sont pas opposées, mais plutôt les deux faces d'une même pièce lorsque l'on adopte une vision à

long terme et que l'on intègre les défis systémiques auxquels notre société est confrontée. Espérons que les décideurs politiques du monde entier saisissent eux aussi l'ensemble du tableau.

Kali Taylor
Directrice, SFG

INTERVIEW DU MOIS : DOMINIC HOFSTETTER



« La transformation résulte généralement de la convergence de nombreux facteurs au sein d'un système, notamment l'émergence de nouvelles technologies, de modèles économiques innovants, de politiques et réglementations, de nouvelles approches éducatives et de l'évolution des normes sociales. Tous ces éléments nécessitent des formes de financement différentes. C'est là que l'investissement systémique apporte une contribution unique : il permet de mobiliser, de manière hautement stratégique, les différentes sources et types de capitaux nécessaires à la transformation des systèmes. »

Découvrez notre entretien exclusif avec Dominic Hofstetter, Directeur Exécutif de la TransCap Initiative, qui nous partage sa vision de l'investissement systémique et son rôle clé dans la transformation des systèmes économiques et financiers. Il y aborde les leçons tirées des prototypes menés en Suisse, l'impact des dynamiques politiques mondiales sur l'investissement durable et

les changements nécessaires pour repenser notre approche du financement. Plongez dans l'interview complète [ici](#).

QUOI DE NEUF À SFG

Dernière Chance : Appel à Mentors pour le Programme de Mentorat GIIA

Sustainable Finance Geneva (SFG) et la Geneva Impact Investing Association (GIIA) unissent leurs forces pour accompagner la prochaine génération de professionnels de la finance durable. Ce programme offrira aux étudiants l'opportunité d'apprendre auprès d'experts du secteur et de développer leurs compétences et leurs connaissances. SFG invite ses membres et sa communauté à participer à ce programme unique en tant que mentors. **Nous avons un fort besoin de mentors, car 20 étudiants ont postulé et n'ont pas encore été pu être assignés.** [Postulez ici](#) avant le 7 mars.

LAST CALL FOR MENTORS



Yi Shi - Portfolio Manager & Engagement Specialist at Pictet Asset Management

I had the pleasure of paying it forward to a highly motivated student from GIIA. Together, we navigated her career aspirations in the social impact space while finding the courage to dream big, plan well, and act fast.



Jérôme Eshbach, Head of Sustainable Solutions at BNP Paribas

It was truly a thrilling experience sharing insights with a student passionate about sustainable finance. Both the mentee and the mentor benefit from such an exchange.



Arthur Dessaix, Investment Manager at CPEG

It was a pleasure to participate in the Mentorship Program. It was nice to meet motivated students passionate about responsible investing and to offer guidance for their future careers.

DEADLINE: MARCH 7

Meet and Connect Printemps 2025

Jeudi 20 Mars, 2025 | 18:00 - 20:00 | Bar La Distillerie | Bd Carl-Vogt 77

Célébrons le début du printemps lors d'une soirée de partage et d'échange! Que vous soyez passionné par la finance durable, que vous cherchiez à élargir votre cercle professionnel ou que vous souhaitiez simplement renouer avec des personnes partageant les mêmes idées, c'est l'occasion idéale. [Inscrivez-vous](#) sans plus attendre!

Visite de neustark

Mardi 8 Avril 2025 | 14:30 - 18:00 | Gland

Neustark révolutionne l'industrie du bâtiment en transformant le béton démolé en un puits de carbone durable. Grâce à leur technologie, le CO₂ est minéralisé dans les agrégats de béton recyclé, plus de 3'327 tonnes de CO₂ ont déjà été

capturées de manière permanente. SFG s'est associé à neustark pour offrir à ses membres l'opportunité de découvrir une solution climatique concrète en action. [Inscrivez-vous ici](#) (réservé aux membres, maximum 10 participants).

BON À SAVOIR

BB2025 : Ouverture des candidatures pour les Action Events Jusqu'au mercredi 2 avril 2025 | Genève

Les candidatures sont ouvertes pour les **Action Events** de **Building Bridges 2025**, qui se tiendra du 30 septembre au 2 octobre à Genève. Les propositions doivent porter sur la finance durable ou le financement des ODD, s'aligner sur la mission de Building Bridges, intéresser divers secteurs et être accessibles à tous les participants. Les organisations issues de la finance, des entreprises, des ONG, des gouvernements et du monde académique, à l'échelle internationale, sont invitées à postuler. Cliquez [ici](#) pour en savoir plus.

Sustainable Investment Forum Europe 2025 Mardi 29 avril, 2025 | Pullman Montparnasse, Paris

Le 8e [Sustainable Investment Forum](#) en Europe revient cette année en partenariat avec l'UNEP FI. Si vous êtes un investisseur institutionnel, vous avez droit à un billet gratuit et vous pouvez vous [inscrire ici](#) dès maintenant. Sustainable Finance Geneva est également ravie d'offrir à ses membres une réduction de 25%, accédez à votre code de réduction sur [la plateforme communautaire de SFG](#). Réservez votre billet dès aujourd'hui pour vous connecter avec 400 cadres financiers, investisseurs et décideurs politiques afin de relever les défis urgents - incertitude économique, inflation et tensions géopolitiques - grâce à des informations exploitables et à des cadres stratégiques.

Swiss Climate Reporting Forum 2025

Mercredi 14 mai 2025 | SIX ConventionPoint, Zürich

Le [Swiss Climate Reporting Forum](#), organisé par GreenBuzz, Celsius Pro et Pelt8, qui en est à sa troisième édition, mène la conversation en Suisse et au-delà sur le reporting climatique et la transition des entreprises. Le Forum rassemble des experts pour démontrer comment les entreprises peuvent tirer parti du reporting pour renforcer leur avantage concurrentiel. Sustainable Finance Geneva a le plaisir d'offrir à ses membres un rabais de 15% en tant que partenaire institutionnel du forum. Accédez à votre réduction sur [la plateforme communautaire de SFG](#) et [inscrivez-vous ici](#).

NOTRE NOUVELLE PLATEFORME COMMUNAUTAIRE: GLUE UP

Il n'a jamais été aussi avantageux d'être [membre de SFG](#)! La semaine dernière, nous avons eu le plaisir de lancer notre nouvelle plateforme communautaire interactive : GlueUp. Ce système tout-en-un propose de nombreuses fonctionnalités, notamment :

- **Communauté et réseautage** : Parcourez notre annuaire et connectez-vous avec d'autres professionnels de la finance durable pour élargir votre réseau.
- **Engagement et communication** : Partagez vos idées et ressources avec la communauté, participez aux discussions et gérez les informations que vous recevez de SFG.
- **Événements et ressources** : Inscrivez-vous aux prochains événements, accédez aux notes et rapports des sessions passées et bénéficiez de réductions exclusives sur les événements de nos partenaires.

Rejoignez notre [webinaire cet après-midi](#) pour en savoir plus.

ACTUALITÉS SUR LA FINANCE DURABLE

- **Présentation de la directive "Omnibus"**

Le 26 février 2025, la Commission européenne a présenté deux paquets de mesures, appelés "Omnibus", visant à simplifier certaines normes européennes pour renforcer la compétitivité des entreprises de l'UE. Ces propositions incluent notamment l'allègement des obligations de reporting en matière de durabilité (CSRD), la simplification du devoir de vigilance (CS3D) et des ajustements au mécanisme d'ajustement carbone aux frontières. Ces mesures ont pour objectif

de réduire les charges administratives pesant sur les entreprises, en particulier les PME, tout en maintenant les engagements climatiques et sociaux de l'Union. [Lien vers le communiqué de presse.](#)

- **Gestion durable des retraites : statu quo judiciaire aux États-Unis**

Deux juges américains ont rendu des décisions opposées sur l'intégration des critères ESG dans la gestion des fonds de retraite. Début janvier, un tribunal a jugé ces pratiques incompatibles avec le devoir fiduciaire des gestionnaires, tandis qu'un autre, le 14 février, a validé leur usage sous certaines conditions. Ce dernier jugement autorise l'ESG lorsqu'il ne compromet pas la performance financière, confirmant une loi adoptée sous Biden. L'administration Trump pourrait toutefois remettre en cause ce cadre réglementaire, et le litige pourrait aller jusqu'à la Cour suprême. [Le Temps.](#)



Powered by Glue Up

All-in-one CRM Software for Growing Communities